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Некоторые вопросы ответственности за неисполнение рамочного договора 
В статье рассматриваются основания привлечения сторон рамочного договора к ответственности за неис-

полнение основной обязанности заключать последующие договоры и за нарушение общих условий рамочного 

договора, формы ответственности за неисполнение рамочного договора, а также возможность понуждения 

к заключению договоров во исполнение рамочного договора. По мнению автора, если стороны в рамочном 

договоре прямо обязуются заключать отдельные договоры во исполнение рамочного договора, в случае неис-

полнения этого условия будет наступать самостоятельная договорная ответственность. Когда рамочный договор 

не содержит положения, прямо предусматривающего обязанность заключать в будущем договоры, возникает 

подразумеваемое обязательство по их заключению. В таком случае незаключение отдельных договоров не влечет 

гражданско-правовой ответственности. 
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Some Issues of Liability for Non-Performance of a Framework Agreement
This article is about the grounds for bringing the parties to the framework agreement to responsibility. The author 

considers such grounds as non-fulfillment of the main obligation to conclude subsequent contracts and violation of the 

general terms of the framework agreement. The author also pays attention to the forms of liability for non-fulfillment 

of the framework agreement, as well as the possibility of coercion to conclude contracts in fulfillment of the framework 

agreement.According to the author’s opinion, if the parties to the framework agreement expressly undertake to conclude 

separate agreements in pursuance of the framework agreement, in the event of non-fulfillment of this condition, 

independent contractual liability will ensue. When a framework agreement does not contain a clause, an implied obligation 

to enter into contracts in the future, an implied obligation to enter into contracts. In this case, failure to conclude separate 

contracts does not entail civil liability.
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